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Interpellasjon fylkestinget 14-16.12.2021 

 

Tannhelsereform 

Nå får Norge et rødgrønt budsjett. Som vi vet så har SV inngått en avtale med AP og 
SP om et mer rettferdig og klimavennlig budsjett for neste år. 

En av de viktigste sakene SV har fått plass i budsjettet for 2022 er oppstarten på en 
tannhelsereform. En reform som skal sørge for at flere kan få behandling i offentlig 
regi og at tannhelse blir en del av folketrygden. 

I budsjettforliket er det enighet om at flere unge skal få billigere tannlege, det vil bli 
mer støtte til barn og unge som trenger tannregulering og kapasiteten i den offentlige 
tannhelsetjenesten skal økes. 

I rene penger betyr dette 100 millioner til styrking av den offentlige tannhelsetjenesten 
via fylkene. 168 millioner for å kunne gi 50% rabatt til 21 og 22-åringene. 60 millioner 
til styrking av TOO. 

I tillegg blir det bevilget 50 mill til styrking av refusjonsordningen for barn og unge som 
får kjeveortopedi. 

Dette er mye penger, som SV mener i sin helhet bør gå til fylkeskommunen. 

SV’s mål er en full gjennomgang av tannhelseloven, innføre nødvendige 
refusjonsordninger, regulere prisene og utvikle den offentlige tannhelsetjenesten slik 
at på sikt er det ingen som skal betale mer i egenandel enn man gjør i resten av 
helsevesenet. 

Ett av virkemidlene for å få til dette er å umiddelbart starte utbyggingen av den 
offentlige tannhelsetjenesten, og sikre økt kapasitet i de fylkeskommunale tjenestene. 

Som fylkespolitiker er dette en gledelig utvidelse av arbeidsoppgaver vi allerede har. 
Men dette er en stor og ny endring, som vil kreve en del av fylkeskommunen. 

Målet med denne interpellasjonen er å forsikre meg om at fylkeskommunen er i stand 
til å ta imot en så stor økning. 

Min bekymring er at hvis ikke fylkeskommunen og det offentlige lykkes, vil 
mesteparten av pengene gå til det private, eller at det blir omorganisert slik at 
tannhelsen blir lagt inn under helseforetakene. 

 

Mine spørsmål til fylkesordføreren er derfor: 

1. På hvilken måte er fylkeskommunen forberedt på en tannhelsereform? 

2. På hvilken måte kan vi sikre at disse pengene som nå kom i statsbudsjettet 
kommer pasientene til gode? 



vestland@sv.no | sv.no/vestland 2

3. Hvilken type oversikt og statistikk har vi, som kan vise at en økning i bevilgningene 
til den offentlige tannhelsetjenesten fører til at flere blir behandlet? 

4. Hvilke grupper vil man starte med? 

5. Hva skal til for at fylkeskommunen skal klare å følge opp 21 og 22-åringene? 

6. Hvordan sikrer vi nok spesialister for å ta unna TOO pasientene, nå som vi har fått 
midler til det? 

7. Hva skal til for at den fylkeskommunale tannhelsetjenesten skal kunne ta en 
ytterligere vekst i bevilgninger til tannhelse i årene fremover?
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